
Høringssvar	til	Restaurations-	og	Nattelivsplanen	
Tak	til	politikerne	for	at	udarbejde	en	Restaurations	og	nattelivsplan.	Heri	er	
mange	gode	ideer,	så	hvis	politikerne	effektuerer	disse,	er	vi	(forhåbentlig)	et	
skridt	videre.	Og	det	er	meget	hårdt	tiltrængt.	Vi	beboere	har	sagt	det	igen	og	
igen,	og	jeg	må	atter	gentage:	de	sidste	10	år	er	livet	som	beboer	i	indre	by	blevet	
ulideligt.	Jeg	har	boet	her	i	30	år	og	er	vant	til	byens	puls,	men	havde	jeg	ikke	haft	
et	sted	at	søge	tilflugt	i	weekenderne,	var	jeg	flyttet	forlængst.	
	
Nattelivet,	sådan	som	det	praktiseres	med	støj,	affald	og	truende	atmosfære,	er	
IKKE	foreneligt	med	beboelse.	Derfor	må	“festen”	flyttes	ud	til	ikke	beboede	
områder.	Når	det	sker,	vil	en	lang	række	(alle?)	af	problemerne	forsvinde,	og	det	
vil	uden	sammenligning	være	den	billigste	og	mest	effektive	måde.	
Nattegæsterne	er	ligeglade	med,	hvor	festen	afholdes	(bare	der	billig	sprut	og	høj	
musik),	og	værtshusholderne	har	også	vist	interesse	for	at	få	nattelivet	ud	af	
byen,	så	dette	er	i	alles	interesse.	Skrid	til	handling	nu	og	skab	gode	vilkår	for	
nattelivet	i	ikke-beboede	områder	samtidigt	med,	at	et	totalt	stop	for	bevillinger	i	
indre	by	indføres,	og	et	intenst	samarbejde	for	at	få	nedbragt	negative	
konsekvenser	af	eksisterende	bevillinger	går	i	gang.	
	
En	meget	lang	række	af	forslagene	i	planen	er	symptombehandling	og	
lappeløsninger,	som	både	er	dyre,	omstændelige	og	vil	ikke	løse	problemerne	i	
tilstrækkelig	grad.	
	
I	henhold	til	punkterne	i	Restaurations	og	nattelivsplanen:	
	

1. Samarbejde	med	politi:	JA!!	Helt	afgørende	at	vi	får	mere	patruljerende	
politi,	og	at	politiet	sætter	ind	med	konsekvens	overfor	såvel	gæster	og	
barer,	der	ikke	overholder	regler.	

2. Strammere	håndhævelse	af	regler:	JA!!	Helt	afgørende	at	eksisterende	
lovgivning	bliver	håndhævet.	

3. Foodtrucks	på	Rådhuspladsen:	NEJ!	Dette	er	eksempel	på	en	
(uhensigtsmæssig)	lappeløsning.	Vi	ønsker	ikke,	at	gæsterne	ledes	
gennem	vores	små	gader	op	mod	Rådhuspladsen.	Dette	vil	føre	til	en	
massiv	strøm	af	nattegæster	fra	Gl.Strand,	Magstræde	mv	forbi	os.	Festen	
skal	IKKE	“ledes	i	den	rigtige	retning”	–	festen	skal	IKKE	foregå	i	
Middelalderbyen.	

4. Bevillingspraksis	med	øget	samarbejde:	Kommunen	må	straks	indføre	
stop	for	bevillinger.	Vi	må	omgående	sikre,	at	problemer	ikke	eskaleres	
yderligere.	Og	JA	som	minimum	-	der	skal	stilles	langt	strengere	krav	til	
opnåelse	af	bevillinger.	

5. Ingen	drikkevarer	udendørs:	JA,	forbud	med	tage	drikkevarer	med	
udendørs		-	hverken	i	glas	eller	plastic.	Og	færre	bevillinger	(ingen	nye)	til	
udendørsservering.	Drikkende	gæster	udendørs	bidrager	i	høj	grad	til	
larmen.	Men	en	lappeløsning	(Flyt	istedet	nattelivet	væk	fra	beboelse).	

6. Dørmænd	efter	midnat:	Tja,	min	personlige	erfaring	er,	at	dørmændene	
(som	er	ansat	af	barerne)	arbejder	for	barernes	interesser	(og	ikke	
beboernes).	En	lappeløsning	(Flyt	i	stedet	nattelivet	væk	fra	beboelse).	

7. Større	ansvar	for	renhold:	JA!	Restauratører	skal	selvfølgelig	selv	gøre	
rent	efter	festen	(Urimeligt	at	skatteydere	skal	betale	for	det).	Evt	



affaldskurve	skal	dog	fjernes,	så	de	ikke	skæmmer	gadebilledet	i	
dagtimer.	Og	igen:	Symptombehandling	(Flyt	i	stedet	nattelivet	væk	fra	
beboelse).	

8. Flere	ressourcer	til	håndhævelse.	JA!	Nattelivsvagten	skal	køre	alle	dage	
(Jeg	har	fx	gener	fra	spillested	om	mandagen	og	har	ikke	mulighed	for	at	
tilkalde	støjvagten).	Desværre	er	dette	helt	nødvendigt,	men	det	er	også	
(kostbart)	symptombehandling.	Dybest	set	er	det	ikke	beboernes	opgave	
at	være	vagthund/babysitter	for	barejere,	der	ikke	overholder	gældende	
regler,	men	som	situtionen	er	pt.	er	det	helt	nødvendigt	(Flyt	nattelivet	
væk	fra	beboelse).	

9. Komprimerende	affaldskurve.	Tja	–	men	måske	er	følgevirkningen	“flere	
affaldskurve	=	mere	skrald”	,	ligesom	“flere	veje	=	flere	biler).	Vi	skal	IKKE	
have	mere	skrald,	og	vi	skal	ikke	plastre	byen	til	med	affaldskurve.	Dette	
er	symptombehandling	-	Flyt	i	stedet	nattelivet	væk	fra	byens	gader.	

10. Udvidelse	af	renholdsbemanding.	Symptombehandling,	koster	dyrt,	Flyt	
nattelivet	væk	fra	byens	gader.	

11. Pissoirer.	Nej,	byens	skal	ikke	plastres	til	med	pissoirer.	Igen,	
følgevirkningen	er:	Flere	pissoirer	=	Mere	pis.	Flyt	nattelivet	væk	fra	
byens	gader.	

12. Mere	spuling.	Hvis	ikke	det	var	fordi,	dette	er	så	sørgeligt,	skulle	man	
næsten	tro,	at	det	var	en	vittighed.	Vi	er	igang	med	at	diskutere,	hvordan	
vi	bedst	fjerner	pis,	menneskeekskrementer	og	bræk	!!	Grotesk	at	det	er	
kommet	så	vidt	i	Hovedstaden.	Dette	er	symptombehandling	og	viser	med	
al	tydelighed,	at	nattelivet	må	flyttes	ud	af	byen.	

13. Mobile	toiletter.	NEJ.	følgevirkningen	er	“flere	toiletter	=	mere	lort”	,	
ligesom	“flere	veje	=	flere	biler).	Symptombehandling,	flyt	istedet	
nattelivet	ud	af	byen.	

14. Udviklingsplaner	i	nye	bydele.	JA!	Dette	er	den	vigtigste	og	allermest	
effektive	løsning	på	problemerne	:	Flyt	nattelivet	væk	fra	indre	by	(og	
indfør	total	stop	for	bevillinger).	Flyt	det	ud	til	Prøvestenen,	Vasbygade,	
Otto	Bussevej,	TAP1	og	Refshaleøen,	som	foreslået.	Nattegæsterne	er	
ligeglade	med,	hvor	festen	afholdes	(bare	der	billig	sprut	og	høj	musik),	og	
værtshusholderne	har	også	vist	interesse	for	at	få	nattelivet	ud	af	byen,	så	
dette	er	i	alles	interesse.	Skrid	til	handling	nu	og	skab	gode	vilkår	for	
nattelivet	i	ikke-beboede	områder	samtidigt	med,	at	et	totalt	stop	for	
bevillinger	i	indre	by	indføres,	og	et	intenst	samarbejde	for	at	få	nedbragt	
negative	konsekvenser	af	eksisterende	bevillinger	går	i	gang.	

15. 	Fordeling	af	arrangementer.	JA!	Flyt	arrangementerne	væk	fra	indre	by.	
16. Festivalplads	til	store	arrangementer.	JA!!	Flyt	arrangementer	væk	fra	

beboede	områder.	Vi	skal	aldrig	mere	have	Distortion	i	indre	by!	(Jeg	
skriver	dette,	mens	larm	fra	Distortion	på	Rådhuspladsen	dunker	gennem	
vores	smalle	gaderog	min	lejlighed!).	

17. Renhold	hos	detalihandlen.	JA!	Fastfoodresturanter	og	detalihandlen	skal	
selvfølgelig	selv	rydde	op.	

18. Tidligere	renhold.	Lappeløsning	og	symptombehandling,	flyt	nattelivet.	
19. Taxaholdepalds	ved	Frue	Plads.	NEJ!	Symptombehandling,	flyt	nattelivet.	
20. Trafik	omlægning.	Symptombehandling,	flyt	nattelivet.	
21. Samarbejde	med	festivaler.	Symptombehandling,	flyt	nattelivet.	



22. Forsøg	med	udendørsserverings	lukketid:	Udendørsservering	skal	slutte	
kl	22	overalt.	At	argumentere	for,	at	forlænget	udendørsservering	skulle	
nedbringe	gener,	er	det	rene	volapyk!!	Udendørsservering	skaber	støj	og	
kan	konstateres	ved	selvsyn	overalt.	

23. Justering	af	lukkelov.	JA!	God	ide	at	begrænse	alkoholssalg	til	allersenest	
kl	24	(helst	tidligere).	

24. Alkoholfri	zoner.	JA!	God	ide.	Indfør	alkoholfri	zone	OVERALT	i	indre	by	i	
aften	og	nattetimer	–	ikke	nødvendigt	med	alkoholforbud	i	dagtimerne	
(hvis	det	kun	indføres	i	nogen	områder,	flyttes	problemer	blot	til	andre	
områder).	Politiet	skal	have	ressourcer	til	at	sikre	dette	og	skal	uddele	
bøder.	(Kun	i	begyndelsen	vil	det	være	ressourcekrævende.	Når	rygtet	
sprede	sig,	vil	nattelivet	flytte	ud	til	festzoner	udenfor	beboelse).	
Mulighed	for	at	uddele	bøder	for	henkastning	af	affald	bør	også	
genprøves.	

25. Kommunalt	tryghedskorps.	Tja!	Lyder	kostbart	og	er	
symptombehandling.	Flyt	nattelivet	udenfor	beboede	områder.	

26. Privat	forankret	koordniator.	NEJ!	En	sådan	person	er	ansat	af	
interesseorganisationer	for	fremme	af	nattelivet,og	kommunen	skal	IKKE	
bidrage	til	dette	–	hverken	økonomisk	eller	moralsk.	

27. Adfærdskampagne.	JA!	Undersøg	Hvorfor	dansk	ungdom	har	så	enormt	et	
alkoholforbrug?	Hvorfor	så	meget	aggresivitet,	svineri,	druk	og	stoffer?	Er	
det	fordi	de	unge	presses	i	uddannelsessystemet	med	fremdriftreform	og	
karakterræs?	Har	de	unge	for	mange	penge?	(som	nogen	unge	selv	
skriver	i	læserbreve!).	Er	der	for	meget	gruppepres,	og	de	unge	har	svært	
ved	at	sige	fra?	Spørgsmålene	er	mange,	men	sikkert	er	det	at	
drukkulturen	har	enorme	konsekvenser	for	de	unge	og	for	samfundet	på	
sigt.	Og	for	bebeoerne	her	og	nu	i	form	af	støjgener	og	deraf	varig	stress,	
når	vi	aldrig	kan	søge	ro	i	vores	hjem.	For	få	år	siden	var	madspild	et	
enormt	problem,	men	takket	være	initiativ	fra	én	person,	Selina	Juul	
lykkedes	det	at	sætte	en	sneboldeffekt	igang	med	vidtrækkende	positive	
konsekvenser:	http://www.stopspildafmad.dk/		http://selinajuul.dk/		
Udskriv	en	konkurrence	for	unge	ildsjæle,	der	har	ideer	til,	hvordan	unges	
drukkultur	kan	ændres.	Og	udvælg	5-10	personer,	der	som	ambassadører	
kan	gå	i	spidsen	for	en	ny	positiv	udvikling	til	gavn	for	unge	selv	og	for	
beboere	og	alle	andre,	der	generes	af	et	natteliv,	der	er	kørt	total	af	
sporet.	En	kampagne	fra	kommunen	har	svag	effekt,	men	en	kampagne	
fra	de	unge	selv	har	potentiale	til	at	sætte	positive	udvikling	igang.		

	
	

	
	
	

http://selinajuul.dk/

